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26-2023 Schriftelijke vragen n.a.v. raadsmededeling 124.  
 
 
De CDA fractie heeft de volgende vragen over raadsmededeling 124: Gezond en actief leven in 
Aalten, betreffende de bijlage GALA plan van aanpak 2023-2026 
 
1. Op pagina 10 wordt gesproken Sport, bewegen en cultuur in Aalten.  

a. Waarom wordt hier cultuur bij genoemd? De daarbij horende uitleg betreft alleen het 
deel sport en bewegen.  

b. Omdat cultuur hier wel genoemd staat: hoeveel inwoners zijn lid van een culturele 
verenging? Hoe is daar de trend in lidmaatschap en vrijwilligers? 

c. De ondervraagde verenigingen zijn alleen sportverenigingen. Waarom zijn hier geen 
culturele verenigingen bij meegenomen als er wel gesproken wordt over Sport, bewegen 
en cultuur? 

d. Wil de gemeente Aalten de basis op orde houden: Op welke manier gaan sport- en 
cultuurverenigingen ondersteuning ontvangen om in iedere geval het ledenaantal niet 
terug te laten gaan, maar eerder te laten groeien? 

 
2. Pagina 12: Vergroting van het bereik: 

a. In hoeverre zijn er cijfers en is in beeld dat de huidige inflatie van invloed is op 
lidmaatschappen bij verenigingen en gebruik van commerciële sportaanbieders?  

b. Zijn er voorbeelden in gemeenten waar gewerkt wordt met een tegemoetkoming in 
kosten van bijvoorbeeld lidmaatschappen/ vouchers (bij verenigingen/sportaanbieders). 
waardoor de skihelling (pag 11) minder snel aftopt. En niet alleen gericht op de sesgroep. 

 
3. Pagina 13: Meer zichtbare betekenis geven aan bewegen, sport en cultuur (in samenhang met 

GALA en IZA)  
a. Het lijkt in de toelichting op dit hoofdstuk erop dat cultuur hier gebruikt wordt in de 

context: leefstijl voor de hele maatschappij. Wat is nu de exacte definitie van cultuur in 
deze notitie? 

 
 
CDA fractie Aalten-Dinxperlo 
Rachel Kraaijenbrink 
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Raadsmededeling openbaar 

 
 
Nummer : 129-2023 
Datum : 9 oktober 2023 
B&W datum :  
Beh. Ambtenaar : Sjouke van Aken 
Portefeuillehouder : A.J. te Lindert en J.C. Wikkerink 
Onderwerp : beantwoording schriftelijke vragen CDA fractie naar aanleiding van 

Raadsmededeling 124 
   

 
 
Aanleiding: 
 
De fractie van het CDA heeft de schriftelijke vragen gesteld over raadsmededeling 124: Gezond en 
actief leven in Aalten, betreffende de bijlage GALA plan van aanpak 2023-2026 
 
 
Inhoud mededeling: 
 
Beantwoording vragen 
 
1. Op pagina 10 wordt gesproken Sport, bewegen en cultuur in Aalten.  

 
a. Waarom wordt hier cultuur bij genoemd? De daarbij horende uitleg betreft alleen het deel 

sport en bewegen.  
Antwoord: Omdat cultuur een belangrijke rol speelt in de opgaven zoals die beschreven 
zijn op de bladzijden 7 t/m 9 van het plan van aanpak. Cultuur (en cultuurverenigingen) 
draagt bij aan de oplossing van de opgaven.  
 

b. Omdat cultuur hier wel genoemd staat: hoeveel inwoners zijn lid van een culturele 
verenging? Hoe is daar de trend in lidmaatschap en vrijwilligers?  
Antwoord: De gemeente heeft momenteel geen gedetailleerde registratie van het aantal 
leden binnen lokale verenigingen. In gesprekken met verenigingen, zowel op het gebied 
van sport als cultuur, komt naar voren dat het vinden van vrijwilligers tegenwoordig een 
uitdaging lijkt te zijn, in vergelijking met enkele jaren geleden. Deze problematiek is 
echter niet beperkt tot Aalten, het is een vraagstuk dat in heel Nederland speelt. 
 

c. De ondervraagde verenigingen zijn alleen sportverenigingen. Waarom zijn hier geen 
culturele verenigingen bij meegenomen als er wel gesproken wordt over Sport, bewegen 
en cultuur?  
Antwoord: De verwijzing naar gesprekken met sportverenigingen, gaat over de 
gesprekken die gevoerd zijn met sportverenigingen in het kader van de actualisatie van 
het sportbeleid (een van de brondocumenten voor het PvA Gala)). Culturele verenigingen 
hebben input geleverd bij het opstellen van de Cultuurnota (een van de andere 
brondocumenten) in 2019.  Zie bladzijde 15 van het Plan van Aanpak. 
 

d. Wil de gemeente Aalten de basis op orde houden: Op welke manier gaan sport- en 
cultuurverenigingen ondersteuning ontvangen om in iedere geval het ledenaantal niet 
terug te laten gaan, maar eerder te laten groeien? 
Antwoord: Het eerste aanspreekpunt voor verenigingen is Talentverbinder Karlijn te 
Poele, zij voert een aanzienlijk onderdeel van de verenigingsondersteuning uit. Regionaal 
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is het initiatief genomen voor een ‘coördinatiepunt clubondersteuning’ (onder de vlag van 
Achterhoek In Beweging). Onze talentverbinder wordt hierbij betrokken zodat er meer 
(specifiekere) informatie beschikbaar is als de behoefte zich voordoet. 
Daarnaast is de Aaltense Uitdaging een belangrijke partner voor het koppelen van 
verenigingen aan het bedrijfsleven om nieuwe oplossingen en/of samenwerkingen te 
faciliteren. Ook willen we korte lijntjes houden met verenigingen via bijvoorbeeld de 
nieuwsbrief/digitaal plaftform Vitaal BAD en themabijeenkomsten. Hierdoor blijven we in 
gesprek en zijn we op de hoogte van de zorgen én ambities van verenigingen. Tevens is 
de gemeente bezig met onderzoeken wat de mogelijkheden zijn voor (meer) structurele 
ondersteuning van vrijwilligers in onze gemeente.  

 
2. Pagina 12: Vergroting van het bereik: 

 
a. In hoeverre zijn er cijfers en is in beeld dat de huidige inflatie van invloed is op 

lidmaatschappen bij verenigingen en gebruik van commerciële sportaanbieders?  
Antwoord: De gemeente houdt geen cijfers bij van lidmaatschappen bij lokale 
verenigingen (zie Antwoord 1b). Uit de gesprekken die in het voorjaar van 2023 zijn 
gevoerd met sportverenigingen wordt de inflatie niet genoemd als een oorzaak van 
teruglopende ledenaantallen bij verenigingen. Wel is er een terugloop van leden 
opgemerkt gedurende de Coronapandemie.  
 

b. Zijn er voorbeelden in gemeenten waar gewerkt wordt met een tegemoetkoming in kosten 
van bijvoorbeeld lidmaatschappen/ vouchers (bij verenigingen/sportaanbieders). 
waardoor de skihelling (pag 11) minder snel aftopt. En niet alleen gericht op de sesgroep. 
Antwoord: De skihelling in lidmaatschap statistieken is een (landelijk) fenomeen. We 
hebben geen informatie over de invloed van (bijvoorbeeld) gratis lidmaatschappen of 
vouchers op deze skihelling. Deze skihelling zien we in heel Nederland en staat los van 
de ses-groep.  
 
De gemeente Aalten werkt samen met het Jeugdfonds Sport & Cultuur. Het Jeugdfonds 
Sport & Cultuur betaalt de contributie en/of benodigdheden van bijvoorbeeld voetbal, 
judo, dansles, muziekles of theater voor kinderen en jongeren van 0 tot 17 jaar waar thuis 
te weinig geld is. Daarnaast kent de gemeente Aalten de Meedoenregeling waarmee ook 
volwassenen een tegemoetkoming kunnen krijgen voor deelname aan een vereniging.  

 
3. Pagina 13: Meer zichtbare betekenis geven aan bewegen, sport en cultuur (in samenhang met 

GALA en IZA)  
 

a. Het lijkt in de toelichting op dit hoofdstuk erop dat cultuur hier gebruikt wordt in de 
context: leefstijl voor de hele maatschappij. Wat is nu de exacte definitie van cultuur in 
deze notitie? 
Antwoord: Er is geen exacte definitie van cultuur gekoppeld aan dit plan van aanpak. De 
kaders zoals die zijn vastgesteld in de cultuurnota De cultuurnota “Een Warm BAD voor 
Cultuur” zijn leidend voor het Aaltens beleid en daarmee ook voor dit plan van aanpak.  

 
 
 
De volgende stukken zijn voor u bijgevoegd: 
 
Niet van toepassing 

https://aalten.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/fbe4e78f-8ed3-4d44-bf4e-ad66a7db5f95?documentId=dee0eb88-2286-45c5-bb61-302e52e430e0&agendaItemId=3f95d6ce-38cd-4ef6-881c-42db047bc789
https://aalten.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/fbe4e78f-8ed3-4d44-bf4e-ad66a7db5f95?documentId=dee0eb88-2286-45c5-bb61-302e52e430e0&agendaItemId=3f95d6ce-38cd-4ef6-881c-42db047bc789
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